
ZAB.0012.8.2.2023 
 

Protokół nr 27/23 
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

Rady Powiatu we Włocławku  
 z dnia 9 maja 2023 roku 

 
1. Otwarcie obrad Komisji.  

 
W dniu 9 maja 2023 roku o godzinie 12:00  Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych  Pani Ewa Kończyńska, dokonała otwarcia obrad Komisji, powitała wszystkich 
członków Komisji i zaproszonych gości w osobie Członka  Zarządu  - Panią Agatę 
Wojtkowską, Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku  Panią  
Agnieszkę Łobodę, Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku Panią Annę 
Jackowską  oraz  Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia i SPZPS we Włocławku – Pana 
Sławomira Paździerskiego. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
2. Stwierdzenie quorum.  

 
Na podstawie listy obecności  Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczy 
5 osób, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum, 
zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
 
Przewodnicząca Komisji - poinformowała, że wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych członkowie komisji otrzymali porządek obrad. 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad Komisji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu nr 26/23 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 

23 lutego 2023 roku. 
5. Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku na temat kontraktu z Narodowym 
Funduszem Zdrowia na 2023 rok w porównaniu do 2022 roku.  

6. Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku na temat realizacji programów 
profilaktycznych prowadzonych przez PCZ  – SPZPS  w 2023 roku.  

7. Informacja na temat bieżącej i perspektywicznej płynności finansowej Powiatowego 
Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku w kontekście realizowanych kontraktów z NFZ w roku 2023. 

8. Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z wykonania planu finansowego za 
rok 2022. 



9. Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania  finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za rok 2022.  

10. Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
z działalności jednostki za rok 2022. 

11. Sprawozdanie z realizacji zadań wynikających  z powiatowej strategii  rozwiązywania 
problemów społecznych w powiecie włocławskim na lata 2016 – 2025 w roku 2022.  

12. Sprawozdanie z działalności  i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku w 2022 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej.  

13. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2022 powiatu włocławskiego.  
14. Sprawy różne. 
15. Zamknięcie obrad Komisji. 
 Przewodnicząca komisji zapytała  kto jest za przyjęciem  porządku obrad i przeprowadziła  
procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
za - 5 
przeciw-0 
wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania  Przewodnicząca  komisji stwierdziła, że komisja 
przyjęła porządek obrad składający się z 15 punktów.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
4. Przyjęcie protokołu nr  26/23  z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

z dnia 23 lutego 2022 roku. 
 
Przewodnicząca Komisji - poinformowała, że z ostatniego posiedzenia Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych został sporządzony protokół nr 26/23  z dnia 23 lutego  2023 roku, który 
był do wglądu w Kancelarii Przewodniczącego Rady. Przewodnicząca Komisji zapytała 
członków komisji, czy mają jakieś pytania, uwagi do sporządzonego protokołu? Nie było 
żadnych pytań i uwag. Wobec braku pytań i uwag,  Przewodnicząca Komisji zapytała członków 
komisji, kto jest za przyjęciem protokołu nr 26/23 z dnia 23 lutego 2023 roku i przeprowadziła 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za - 5 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że protokół 
nr 26/23 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 23  lutego 2023 roku został 
przyjęty.  
 
5. Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku na temat kontraktu 
z Narodowym Funduszem Zdrowia na 2023 rok w porównaniu do 2022 roku.  

Przewodnicząca Komisji – poprosiła  Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia –SPZPS 
we Włocławku o przedstawienie informacji. 
Dyrektor Powiatowego Centrum Zdrowia – SPZPS we Włocławku – powiedział, że  na 
2023 rok podpisano w wszystkich zakresach kontrakty z NFZ, czyli ambulatoryjna, opieka 



specjalistyczna, opieka psychiatryczna, stomatologia jak i również rehabilitacja lecznicza. 
Wykonanie  za 2022 roku było tak duże, że wykonaliśmy plan ponad o 7, 49%, czyli tak 
naprawdę uzyskaliśmy z NFZ 22 085 000 zł. Jeżeli chodzi o porównanie roku do roku, można 
powiedzieć, że cały czas mamy tendencję wzrostową, ale to nie jest też związane tylko 
i wyłącznie z przyjęciem  pacjentów, ale również z NFZ podniósł nam w 2022 stawkę za 
każdy punkt, ze względu na to,  żeby zapłacić białemu personelowi. Jeżeli szczegółowo 
mielibyśmy mówić, to opieka ambulatoryjna, pierwotnie plan na rok 2022 był 11 760 000 zł.   
Na 2023 już mamy 15 000 000 zł wzrostu, w związku z tym widać, że ta tendencja jest   
rosnąca. Później będą omawiał elementy, będzie dobrze widać, jak bardzo wzrosła nam 
energia elektryczna, wynagrodzenie dla lekarzy, w wynagrodzenie również dla pracowników, 
ale stosunku do kontraktu z 2022 a 2023 widać tendencje wzrostową, tak jak powiedziałem 
główne elementy, to jest to, żeby pokryć wynagrodzenia dla białego personelu. Co jest ważne 
w 2022 roku,  NFZ zapłacił nam za wszystkie nadwykonania we   wszystkich  zakresach. 
W związku z tym można powiedzieć, a czy to się potem przełożyło na wynik finansowy, 
o którym będę mówił w późniejszym czasie. Na rehabilitację, widać dość duży wzrost, 
ponieważ  pierwotnie w roku 2022 było 1 328 000 zł, a na 2023 rok mamy  3 342 000 zł,  
także widać, że tu jest wzrost. Jeżeli chodzi o stomatologię, jak i psychiatrię, Państwo macie 
dane dotyczące jeszcze przed podpisaniem aneksów do końca roku. Mamy podpisane 
w psychiatrii, mieliśmy podpisaną w trakcie przygotowywania tej informacji, mieliśmy tylko 
na pół roku, ale już to NFZ  przedłużył na kolejne pół roku, czyli mamy umowę na 
świadczenia psychiatryczne na cały rok. I ta sama sytuacja jest w stomatologii, która też jest 
przedłużona na cały rok, także kontrakty są podpisane do grudnia w 2023 roku. 
Radny  Roman Tomaszewski – zapytał, czy zauważono  jakąś tendencję skracania się  czy 
wydłużania kolejek do specjalisty?  
Temat kolejek to nie ma nic wspólnego  z kontraktem, ponieważ ambulatoryjna opieka 
specjalistyczna jest płacona bez limitu, więc w związku z tym robimy ilu pacjentów przyjdzie,  
więc nie ma z tym problemu. Problem bardziej  wynika z innych elementów, tak jak wiemy 
wielokrotnie rozmawialiśmy, że zawsze będzie brakowało nam lekarzy. 
Pacjentów jest naprawdę dużo, próbujemy pozyskiwać  różnymi sposobami lekarzy, w sensie  
wynagrodzenia. Nie możemy przesadzić ze względu na to, że jeżeli miałbym oddać całe 
środki z NFZ dla lekarza,  to też nie rozwiąże problemu. Pracował by lekarz u mnie przez 5 
dni w tygodniu po 8 godzin podejrzewam, że kolejki by się skróciły. Nie mniej  jednak mając 
na względzie, że lekarz pracuje w kilku miejscach. W szpitalu w innej poradni prywatnie 
przyjmuje. On ma ustalony czas pracy. 
U nas pracują  lekarze  na okres na przykład 2,3 godzin i to jest wszystko w całym tygodniu. 
Niestety, taka jest prawda, brakuje lekarzy.  

Przewodnicząca Komisji – powiedziała, że niestety, taka jest prawda, że brakuje lekarzy. 
Jeszcze chyba tak z 10 lat będzie taka trudna sytuacja,  może dłużej. Muszą się wykształcić, 
wyspecjalizować, żeby opisać USG, czy rentgen,  to musi 10 lat  minąć,  żeby lekarz miał 
możliwość zrobienia tego.  
Radna Anna Kozłowska – powiedziała, że z obserwacji może powiedzieć, że za dużo jest 
biurokracji. Moje zdanie jest takie, że taki lekarz za dużo czasu traci na biurokrację. Powinna 
być jakaś osoba, która zajmuje się tymi dokumentami, a lekarz oczywiście niech diagnozuje, 
niech bada pacjenta. Młody lekarz, szybko, sprawnie to napisze. Natomiast starsi lekarze mają 



problem.  Obserwuje to i dużo czasu  to pochłania. W tym czasie mógłby zamiast zajmować się  
tą biurokracją, to  mógłby wielu pacjentów już zdiagnozować.  
Przewodnicząca Komisji – powiedziała, że niestety, pewne procedury lekarz musi zrobić. Są 
lekarze,  między innymi ja, że zatrudniłam asystenta, któremu  dyktuje i on mi szybko to pisze. 
Pacjenta przyjmuje w innych godzinach, a opisywanie robię w innych. I mam w związku 
z powyższym pytanie do pana dyrektora.  Czy pana lekarze mają asystentów? 
Bo  ministerstwo przeznaczało na to pieniądze i NFZ, żeby każdy lekarz miał asystenta do 
pisania. 
Dyrektor Powiatowego Centrum Zdrowia – SPZPS we Włocławku – powiedział, że nie 
dostali żadnego dodatkowego dofinansowania, jeżeli chodzi o asystenta. Mamy kilku lekarzy, 
którzy mają wsparcie. Nie mniej jednak patrząc na to, w jaki sposób pracują, nawet nie 
najmłodsi lekarze,  ci  w średnim już wieku, którzy pracują przy ul. Barskiej, pracują w szpitalu 
i pracują w innych instytucjach. W wielu  przypadkach zauważają, że coraz więcej sami chcą  
robić, ze względu na to, że mamy dokumentację medyczną w pełni zelektronizowaną, gdzie oni 
podpisują się swoim profilem zaufanym. W związku z tym sami mają obawy, czy mogą kogoś 
poprosić, żeby ktoś w ich  imieniu pisał do systemu, a potem się pan doktor ma po prostu 
podpisać na koniec dnia. 
Przewodnicząca Komisji – powiedziała, że rzeczywiście bardzo jest rozbudowana 
dokumentacja medyczna i niestety musimy to wszystko robić według pewnych schematów. 
Trzeba każdy punkt wypełnić w procedurze.  
Przewodnicząca Komisji – zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania lub uwagi do   przedstawionej 
informacji?  Nie było żadnych pytań i uwag. Wobec braku pytań i uwag,  Przewodnicząca 
Komisji zapytała członków komisji, kto jest za przyjęciem Informacji Dyrektora Powiatowego 
Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku na temat kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia na 2023 rok w porównaniu 
do 2022 roku i przeprowadziła procedurę głosowania:  
Wyniki głosowania: 

 Za - 5 

 Przeciw-0 

Wstrzymało się - 0 

    Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że  
Komisja przyjęła  Informację Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku na temat kontraktu 
z Narodowym Funduszem Zdrowia na 2023 rok w porównaniu do 2022 roku. 
Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Przychodni Specjalistycznych we Włocławku na temat kontraktu z Narodowym Funduszem 

Zdrowia na 2023 rok w porównaniu do 2022 roku stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu.  

6. Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku na temat realizacji programów 
profilaktycznych prowadzonych przez PCZ  – SPZPS  w 2023 roku.  
 



Przewodnicząca Komisji -  poprosiła  Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia – 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
o przedstawienie informacji.  
Dyrektor Powiatowego Centrum Zdrowia – SPZPS we Włocławku – powiedział, że w 2023 
roku będzie to samo, praktycznie, co 2022 roku. Udało nam się podpisać profilaktykę raka 
piersi, profilaktykę 40 plus. Program przesiewowy dotyczący w kierunku  tętniaka, aorty 
brzusznej, jak i również profilaktyka zakażenia  pneumokokom. Cały czas prowadzimy też  
terapię uzależnień. Praktycznie ze wszystkimi mamy już podpisaną umowę poza ostatnim 
elementem, czyli to dotyczy uzależnień, bo jest to związane,  umowa jest podpisana 
z  Prezydentem Miasta Włocławka. Nie dlatego, że nie chce podpisać pan prezydent, tylko po 
prostu jest w  trakcie rozstrzygnięcia. Także te wszystkie programy profilaktyki cały czas 
prowadzimy. Na dzień dzisiejszym pracownicy, poszukują też również innych programów 
profilaktycznych. Próbujemy składamy dokumenty, nie zawsze się to udaje, na dzień 
dzisiejszym mamy te 5 programów, które kontynuujemy. 
Przewodnicząca Komisji – zapytała, czy program koordynacji też dotyczy poradni 
specjalistycznych. Czy wchodzicie w te programy koordynacji, czy nie?  
Dyrektor Powiatowego Centrum Zdrowia –  SPZPS  we Włocławku – powiedział, że jeżeli 
chodzi o opiekę koordynowaną, to są te 4 zakresy, czyli  pulmonologia, kardiologia, 
endokrynologia i diabetologia. Na razie na dzień dzisiejszy nikt nie składał do nas chęci 
podpisania umowy na opiekę koordynowaną. 
Jest to przed nami, myślę, że nie powinno być z tym problemu, nie ma jakieś większego 
zainteresowania, również ze strony POZ,  każdym w swoim zakresie postanowił to pewnie 
rozliczać. Na ten moment mamy takie możliwości. 
Przewodnicząca Komisji – zapytała członków komisji, czy mają jakieś pytania lub uwagi do 
przedstawionej informacji?  Nie było żadnych pytań i uwag. Wobec braku pytań i uwag,  
Przewodnicząca Komisji zapytała członków komisji, kto jest za przyjęciem Informacji  
Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku na temat realizacji programów profilaktycznych 
prowadzonych przez PCZ  – SPZPS  w 2023 roku i przeprowadziła procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za - 5 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że Komisja 
przyjęła Informację Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku na temat realizacji programów 
profilaktycznych prowadzonych przez PCZ  – SPZPS  w 2023 roku. 

Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku na temat realizacji programów profilaktycznych 
prowadzonych przez PCZ  – SPZPS  w 2023 roku stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu.  
 
7. Informacja na temat bieżącej i perspektywicznej płynności finansowej Powiatowego 

Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku w kontekście realizowanych kontraktów z NFZ 
w roku 2023. 

 



Przewodnicząca Komisji -  poprosiła  Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia – 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
o przedstawienie informacji.  
Dyrektor Powiatowego Centrum Zdrowia – SPZPS we Włocławku – powiedział, że żyjemy 
w dosyć trudnym czasie i trudno jest określić, jakie będą przychody. Niemniej jednak mamy 
to, co podpisaliśmy. W związku z tym, tabelka nr 1,  którą Państwo macie, dotycząca 
ewentualnych przychodów wynikających z umowy z NFZ i pozostałe. Już jest  nieaktualny, 
ponieważ tak jak powiedziałem, stomatologię mamy podpisaną  już na okres całego roku. 
Opiekę psychiatryczną mamy na cały okres w związku z tym, te wartości są dużo wyższe. 
Niemniej jednak patrząc na to, jaka jest sytuacja, to planujemy przychody, gdzieś w granicach 
koło 25 milionów złotych. Czy to się nam uda trudno jest określić ze względu na to, że nie 
wiemy, co będzie się działo od  01 lipca, ponieważ ponownie wzrosną  wynagrodzenia białego 
personelu i czy NFZ nam dołoży tych środków, czy nie, związku z tym planujemy, że to około 
25 milionów powinniśmy  mieć  przychodów na przyszły rok. Jeżeli chodzi o koszty, to też jest 
to uzależnione od sytuacji, jaka będzie miała miejsce po 01 lipca. Bierzemy to pod uwagę, że 
od 1 lipca już będziemy w  nowym budynku i nie znamy, jakie będą koszty utrzymania tego  
budynku, który jest nie mały, bo ponad 3,5 tys. w powierzchni  użytkowej, 80 metrów długości, 
więc jest co ogrzewać i co utrzymywać. Niemniej jednak podejmujemy zawsze działania, jeżeli 
chodzi o sferę kosztów. Bardzo dokładnie analizujemy, każdy wydatek jest uzasadniony, w jaki 
sposób i dlaczego jest wydawany. Jeżeli jest to wydatek związany z ewentualnymi 
przychodami, robimy analizę kiedy ewentualnie zwrotną nam się te środki. Na dzień dzisiejszy 
uważam, że płynność do końca roku powinna być zachowana. 
Przewodnicząca Komisji – podziękowała  Dyrektorowi  Powiatowego Centrum Zdrowia –    
SPZPS we Włocławku za przedstawienie informacji. 
Przewodnicząca Komisji powiedziała, że jeżeli wszystkie poradnie będą w jednym miejscu, to 
te koszty utrzymania się rozłożą na wszystko i będzie łatwiej rządzić.  
Przewodnicząca Komisji - zapytała członków komisji, czy mają jakieś pytania lub uwagi do 
przedstawionej informacji?  Nie było żadnych pytań i uwag. Wobec braku pytań i uwag,  
Przewodnicząca Komisji zapytała członków komisji, kto jest za przyjęciem Informacji  na 
temat bieżącej i perspektywicznej płynności finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia – 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
w kontekście realizowanych kontraktów z NFZ w roku 2023 i przeprowadziła procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za - 5 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że Komisja 
przyjęła Informację na temat bieżącej i perspektywicznej płynności finansowej Powiatowego 
Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku w kontekście realizowanych kontraktów z NFZ w roku 2023. 
Informacja na temat bieżącej i perspektywicznej płynności finansowej Powiatowego Centrum 
Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
w kontekście realizowanych kontraktów z NFZ w roku 2023 stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu.  
 
8. Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z wykonania planu 
finansowego za rok 2022. 



Przewodnicząca Komisji – poprosiła  Dyrektora  Powiatowego Centrum Zdrowia – SPZPS 
we Włocławku o  przedstawienie sprawozdania.  
Dyrektor  Powiatowego Centrum Zdrowia – SPZPS we Włocławku – powiedział, że 
wykonanie planu w ujęciu procentowym wykonaliśmy w procencie 107, 36 % , koszty 
105,39%. Wynik finansowych, który Państwo macie w sprawozdaniu był przygotowywany 
jeszcze przed zamknięciem  wszystkich ksiąg, więc ten wynik jest netto 1  499 981 zł zysku. 
Środki na koncie na koniec roku, były 1 351 363 zł. Jak zwróciliście  Państwo uwagę, co 
wcześniej powiedziałem, NFZ jest naszym głównym źródłem utrzymania, co szczegółowo 
opisuje tabela na stronie trzeciej, z której wynika, że NFZ w tym okresie, czyli 2022, przekazał 
nam 22 085 271 zł. Jak wzrosty patrząc analitycznie po na poszczególne elementy, to widać jak 
wzrosły, usługi, usługi medyczne, jak i również wynagrodzenia, to widać niemiej ważne jest 
to, że udało nam się zrównoważyć te wartości. Dzięki temu osiągnęliśmy taki wynik dodatni. 
Jeżeli chodzi o zobowiązania, na koniec roku, jednostka  nie posiadała zobowiązań 
wymagalnych. Ważną rzeczą jest również to, że nastąpiła zmiana środków trwałych.  
Przenieśliśmy prawo własności nasze na powiat  ze względu na to, żeby mógł sprzedać te dwie 
posesje, czyli na ulicy Radosnej i Łady. Tym samym zmniejszył się nam stan środków trwałych 
o 4 794 453 zł. Uzyskaliśmy w tym roku również dofinansowanie z NFZ na poprawę  systemu 
teleinformacyjnego. Chodziło o zabezpieczenie  cyberatakami. W 2022 roku  otrzymaliśmy 
dzięki państwu powiatu włocławskiego dofinansowanie darowiznę  w postaci zakupu 
mammografu, jak i również aparatu usg. Co też ważne w 2022 roku z własnych środków 
finansowych zakupiliśmy różnego rodzaju aparaty, sprzęty na kwotę 1 117,179 zł.  
Przewodnicząca Komisji - zapytała członków komisji, czy mają jakieś pytania lub uwagi do 
przedstawionej informacji?  Nie było żadnych pytań i uwag. Wobec braku pytań i uwag,  
Przewodnicząca Komisji zapytała członków komisji, kto jest za przyjęciem Sprawozdania 
Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku z wykonania planu finansowego za rok 2022  
i przeprowadziła procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za - 5 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że Komisja 
przyjęła Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z wykonania planu 
finansowego za rok 2022. 
Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z wykonania planu finansowego za rok 
2022 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 
9. Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania  finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za rok 2022.  
 

Przewodnicząca Komisji – poprosiła  Dyrektora  Powiatowego Centrum Zdrowia – SPZPS 
we Włocławku o  zabranie głosu.  
Dyrektor  Powiatowego Centrum Zdrowia – SPZPS we Włocławku -  powiedział, że 
w związku z tym, żeby określić pokazać jaka jest duża  jednostka przytoczy  parę cyfr. 
Przychody na koniec 31 grudnia  2022 roku,  to były 23 615 545 zł,  koszty 22 646 225 zł. 



Uzyskaliśmy zysk w wysokości   1 376 816 zł. Środki pieniężne zdeponowane 1 351 362 zł.  
Zobowiązania  długoterminowe, które mamy do zdania, to jest w związku z PFRM, to jest 926 
172 zł. To jest coś, co może nastąpić,  bo są w trakcie prowadzone rozmowy. Na koniec roku 
mieliśmy zatrudnionych 155,75 etatów. To są dane suche , nie mniej jednak pokazujące, jaka 
jest to skala wielkości tej jednostki, jak i również jaki osiągnęła  wynik finansowy. W dalszej 
części tego raportu jest również analiza ekonomiczna, sporządzona  w/g rozporządzenia 
w obszarze  zyskowności. Otrzymaliśmy  maksymalną ilość punktów, efektywności 
maksymalną ilość punktów. W przypadku płynności mamy troszkę za wysoką płynność, 
ponieważ zbyt dużo środków finansowych mamy zdeponowanych na kontach, ale jest to 
związane z tym, że to są pieniądze, również tam  złożone pieniądze dotyczące PFRM, 
w związku z tym nie możemy nimi za bardzo zarządzać. I również mamy z aktywa, chodzi 
o  wskaźnik  zadłużenia. Praktycznie jest zachowana  złota zasada. Nie jesteśmy w stanie 
w każdej chwili wypłacić się, gdyby były problemy. Łącznie maksymalnie można uzyskać było 
70 punktów, uzyskaliśmy  63 punkty. Podsumowując sytuacja Powiatowego Centrum Zdrowia 
jest stabilna finansowa.  
Przewodnicząca Komisji – zapytała członków komisji, czy mają jakieś pytania lub uwagi do 
przedstawionej informacji?  Nie było żadnych pytań i uwag. Wobec braku pytań i uwag,  
Przewodnicząca Komisji zapytała członków komisji, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  finansowego Powiatowego Centrum 
Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
za rok 2022 i przeprowadziła procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
 Za - 5 
 Przeciw-0 
 Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  
finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za rok 2022.  
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  finansowego Powiatowego Centrum 
Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
za rok 2022 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
10. Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 

z działalności jednostki za rok 2022. 
 

Przewodnicząca Komisji – poprosiła Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku  Panią  Agnieszkę Łobodę o przedstawienie sprawozdania.  
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku – powiedziała, że  
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie przede wszystkim realizuje w swojej działalności,  
zadania zakresu pomocy społecznej, z zakresu wspierania rodziny, systemu pieczy, zastępczej, 
z zakresu  przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz rehabilitacji zawodowej i społecznej 
osób niepełnosprawnych. W ubiegłym roku zrealizowaliśmy budżetowe środki w wysokości 
3 509 265 zł.  Oprócz tego również jeszcze zadania realizowane poza budżetem finansowane 
ze środków państwowego funduszu rehabilitacji osób niepełnosprawnych. Stan zatrudnienia 
w roku ubiegłym wynosił 12 osób w tym jeden pracownik zatrudniony w ramach środków Unii 
Europejskiej realizowanego programu „ Rodzina w Centrum”  oraz dwie osoby zatrudnione 
w ramach robot publicznych. To duże przygotowanie pracowników i doświadczenie zawodowe 
powodowało, że możliwa była realizacja wszystkich nałożonych na nasze centrum zadań. Jeśli 



chodzi o pomoc instytucjonalną  i Domy Pomocy Społecznej, to obsada  temat pomocy 
społecznej była dosyć stabilna na 327 miejsc na koniec roku. Za umieszczonych było 324 
osoby. Duża rotacja w roku ubiegłym, bo 37 osób odeszło z Domu Pomocy Społecznej. 
W  głównej mierze to były zgony. Udało nam się zapełnić miejsca. Tak naprawdę to rotacja 
największa oczywiście w Domu Pomocy Społecznej w Kowalu  z uwagi na typ jednostki, bo 
to typ dla osób przewlekle chorych.  Jeśli chodzi o umieszczone tam osoby to są osoby w bardzo 
ciężkim stanie zdrowia zazwyczaj, stąd ta rotacja aż tak duża. Jeśli chodzi o wydatkowanie 
środków z PFRON, to w 100% nam się udało zrealizować te zadania. Zresztą już wcześniej 
z sprawozdaniu z realizacji programu działań  na rzecz osób niepełnosprawnych, szeroko ten 
temat był omówiony. Realizowaliśmy również  zadania z zakresu przemocy w rodzinie. Przede 
wszystkim punkt poradnictwa i porady udzielane przez specjalistów w tym zakresie 
mieszkańcom powiatu nie odpłatnie, ale też spotkania z przedstawicielami Komendy Policji, 
z pracownikami,  kierownikami Ośrodków Pomocy Społecznej w ramach współpracy, 
dotyczące realizacji zadań związanych z przemocą w rodzinie. Także programy wszelakie, 
szkolenia kierowane i warsztaty dla osób, które mają i przeżywają trudności w relacjach 
domowych i opiekuńczo – wychowawczych. One też nieraz zahaczają i związane są 
z występującą przemocą. Skutecznie pozyskiwaliśmy środki zewnętrzne, bo z ramach  środków 
PFRON programu wyrównywania różnic  pomiędzy regionami, samochód dla naszej jednostki 
czyli dla Domu Pomocy Społecznej w Kurowie. W ramach dalszej realizacji programów 
wsparcia osób starszych, chodzi o przeciwdziałanie COVID-owi. Pozyskane zostały środki, 
materiały zapobiegające i środki ochronne dla pracowników, zarówno  pracowników Domów 
Pomocy Społecznej, placówek  opiekuńczo – wychowawczych, Środowiskowego Domu  
Samopomocy jak i Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinnie. W fundusze przeciwdziałania 
COVID-owi dystrybuowane one również przez wojewodę trafiły do Domu  Pomocy Społecznej 
w naszym powiecie. Przeznaczone one  były na wsparcie kadrowe jednostek, ale też i zakup 
środków ochrony, jak i sprzętu w tym zakresie. W dalszym ciągu realizujemy program 
„Rodzina Centrum”, który umożliwia nam szersze i wieloaspektowe wsparcie rodzin 
zastępczych i działania podejmowane na ich rzecz. Jeszcze szczątkowo do połowy ubiegłego 
roku  prowadziliśmy, realizowaliśmy świadczenie 500 plus przeznaczone dla rodzin 
zastępczych i dzieci w placówkach opiekuńczo wychowawczych, ale od 01 lipca świadczenie 
to,  realizacja tego świadczenia przyjął zakład ZUS. Jeśli chodzi o potrzeby na rok bieżący, to 
na działalność  Powiatowego Centrum, potrzeby określono w zakresie  ok.  1 050 000 zł,  na 
poradnictwo około 32 000 zł. Jeśli chodzi o środki otrzymane z PFRON na rehabilitację osób 
niepełnosprawnych to 1 212 764 zł. Praktycznie już właściwie zagospodarowane w całości 
mimo że mamy dopiero 5 miesiąc roku. Jeśli chodzi o Powiatowy Zespół do Spraw  Orzekania, 
to środki otrzymane w ramach dotacji wojewody to 520 123 zł. 
Przewodnicząca Komisji – zapytała członków komisji, czy mają jakieś pytania lub uwagi do 
przedstawionego  sprawozdania? Nie było żadnych pytań i uwag. Wobec braku pytań i uwag,  
Przewodnicząca Komisji zapytała członków komisji, kto jest za przyjęciem sprawozdania 
Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku z działalności jednostki za 
rok 2022 i przeprowadziła procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za - 5 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że  Komisja 
przyjęła sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
z działalności jednostki za rok 2022. 
Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku   
z działalności jednostki za rok 2022 stanowi załącznik nr  9  do niniejszego protokołu.  



 
11. Sprawozdanie z realizacji zadań wynikających z powiatowej strategii  rozwiązywania 

problemów społecznych w powiecie włocławskim na lata 2016 – 2025 w roku 2022.   
Przewodnicząca Komisji - poprosiła Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku, za przedstawienie sprawozdania.  
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku  - powiedziała, że  
przyjęta uchwałom rady powiatu w 2015 roku strategia rozwiązywania problemów społecznych 
w powiecie Włocławskim za dominujące  problemy, z którymi nie radzą  sobie mieszkańcy 
powiatu, przyjęła ubóstwo bezrobocie, bezradność w sprawach opiekuńczo - wychowawczych 
i prowadzenia gospodarstwa domowego oraz niepełnosprawność. Jeśli chodzi o cele 
strategiczne to po pierwsze wzmocnienie roli Powiatowego Urzędu Pracy jako instytucji 
wsparcia społecznego, kreujący lokalny rynek pracy w partnerstwie z pracodawcami, 
samorządem lokalnym  i instytucjami rynku pracy. Po drugie doskonalenie systemu opieki nad 
rodziną i dzieckiem poprzez rozwój różnorodnych form wsparcia i opieki. Po trzecie 
zwiększenie udziału osób niepełnosprawnych w  życiu społecznym i gospodarczym powiatu 
włocławskiego poprzez wyrównywanie ich szans w korzystaniu spraw i obowiązków. Po 
czwarte zmniejszenie szkód zdrowotnych i skutków społecznych po  piciu alkoholu , ale też 
i zażywaniem narkotyków.  Po piąte wspieranie rozwijania działań na rzecz osób i rodzin 
będących ofiarami przemocy w rodzinie. Wszystkie te działania realizowane są na poziomie 
powiatów przez różne instytucje, począwszy od Starostwa Powiatowego przez Powiatowy 
Urząd Pracy, szkoły samodzielne i przez Powiatowe Centrum Zdrowia, jak również Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie. Wszystkie te działania obejmują działania tak naprawdę 
realizowane przez nas, działania statutowe, także myślę, że już w tym roku niejednokrotnie 
państwo mieliście możliwość wysłuchania sprawozdania z  działania Powiatowego Urzędu 
Pracy, Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. Jesteście poinformowani, jeśli chodzi 
o działalność Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. Muszę zwrócić uwagę na brak miejsc, 
pieczy zastępczej rodziny, ale też już niestety nawet w pieczy instytucjonalnej. W naszych 
placówkach umieszczenia dokonujemy ponad stan regulaminowy, bo niestety nie mamy, gdzie 
zabezpieczać dzieci. Kiedyś mieliśmy zapytanie, jeśli chodzi z innych powiatów 
o umieszczenie, czy w naszych domach, czy w naszych rodzinach, w granicach segregatora w 
skali  roku. Na dzień dzisiejszym mamy cztery  segregatory, także jest to problem, który niestety 
dominuje w całej Polsce.  Pojawiają się już zapytania od jednostek, które szczyciły się tym, że 
nie mają problemów z umieszczeniem dzieci, tak jak miasto Gdańsk, Gdynia, Wrocław, gdzie  
tego typu problemu nie było.  Już one niestety się pojawiają. Problem na pewno jest ze 
zmniejszającej się liczby rodzin, już istniejących, bo pamiętam, przeliczyłam 20 lat temu. 
Rodzin było około 100, na  dzień dzisiejszy mamy 62 rodziny zastępcze, także one samoczynnie 
już wygasają te, które istnieją. Kandydatów i chętnych do zajęcia się obcymi dziećmi, bo rodzin 
spokrewnionych jeszcze nam się jakieś  trafiają, ale one zajmują się tylko i włącznie dziećmi  
własnymi, z najbliższej rodziny nie chcą przyjmować dzieci innych. Myślę, że 
konsumpcjonizm,  podejście do życia inne, takie trochę egocentryczne,  nowego młodego  
pokolenia. Problemy też inne związane z obciążeniem dzieci pochodzących  i trafiających do 
pieczy zastępczej. Utrudniony kontakt ze specjalistami różnego typu, powodują, że tych 
chętnych na podjęcie działań w zakresie podjęcia  się, czy bycie chętnym rodziną zastępczą. 
Nie ma mimo szerokiej dość akcji informacyjnej, jaką prowadzimy, bo też oprócz 
wykorzystania mediów lokalnych, prasy, też staramy się trafiać zarówno do szkół, do parafii, 
do urzędów z akcją  promocyjną. Realizujemy różnego rodzaju spotkania.  Pracownicy 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie uczestniczą w różnych uroczystościach, czy 
imprezach organizowanych na terenie różnych gmin. Niestety nie ma to przełożenia  na 
znalezienie  kandydatów do rodziny i pieczy zastępczej, także stąd decyzja jest o stworzeniu 
nowych dwóch placówek,  żeby zabezpieczać dzieci, bo naprawdę nie mamy już na  dzień 



dzisiejszy, co robić z dziećmi. Obawiam się kolejnego telefonu z sądu, lub od kuratora, że są 
dzieci do zabezpieczenia.  Gdzie uda nam się jakiekolwiek miejsce znaleźć  i dzieci, wyjeżdżają  
niestety poza teren województwa i powiatu. To natychmiast zwolnionym miejsce zostają 
zapełnione. 
Przewodnicząca Komisji – zapytała członków komisji, czy mają jakieś pytania lub uwagi do 
przedstawionego  sprawozdania? Nie było żadnych pytań i uwag. Wobec braku pytań i uwag,  
Przewodnicząca Komisji zapytała członków komisji, kto jest za przyjęciem sprawozdania 
z realizacji zadań wynikających z powiatowej strategii  rozwiązywania problemów 
społecznych w powiecie włocławskim na lata 2016 – 2025 w roku 2022 i przeprowadziła 
procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
 Za - 5 
 Przeciw-0 
 Wstrzymało się-0 
 Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że    
Komisja przyjęła sprawozdanie z realizacji zadań wynikających z powiatowej strategii  
rozwiązywania problemów społecznych w powiecie włocławskim na lata 2016 – 2025 w roku 
2022.   
Sprawozdanie z realizacji zadań wynikających z powiatowej strategii  rozwiązywania 
problemów społecznych w powiecie włocławskim na lata 2016 – 2025 w roku 2022 stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
12. Sprawozdanie z działalności  i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

we Włocławku w 2022 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy 
zastępczej.  

Przewodnicząca Komisji - poprosiła Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku  za przedstawienie sprawozdania.  
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku   powiedziała, że system 
teoretycznie wprowadzany całkiem spójny i logiczny mający krótko trwale odebrać dziecko ze 
środowiska,  gdzie rodzice są niewydolni, czy  rodzinną, czy instytucjonalną pieczę zastępczą, 
intensywna praca po stronie i krótki pobyt dziecka w pieczy albo powrót do rodziny albo dalsze 
losy, czyli od opcja przy pozbawieniu władzy rodzicielskiej bądź pozostanie w pieczy 
zastępczej. Jak zwykle bywa wszystko papier przyjmie system jest niewydolny, niewiele 
ośrodków pracuje intensywnie z rodziną biologiczną, żeby dzieci powróciły do środowiska. 
Kierownicy niejednokrotnie ośrodków pomocy wskazują, że po pierwsze nie ma sensu 
pracować z rodziną, bo tam się już nic nie zrobi,  nie pomoże i dzieci nie wrócą. Nie będą mogły 
gdzie wrócić.  Po drugie nie mają środków na zatrudnienie asystentów, więc nie w każdej 
gminie naszego powiatu zatrudnieni są asystenci. I jeszcze, co wiąże się z tym pobyt w pieczy 
zastępczej jest utrwalony, w większości zarówno rodzinnej, jak i pieczy instytucjonalnej. Dzieci 
przebywają  powyżej trzeciego roku życia, bo taki jest system sprawozdawczy, że  wskazuje 
maksymalną grupę do trzech i powyżej trzeciego roku, czy trzech lat,  pobyt pieczy 
w większości powodem jest alkoholizm rodziców i towarzyszące temu wszystkiemu inne 
zjawiska, czyli zaniedbanie, przemoc i bezradność w sprawach opiekuńczo -  wychowawczych. 
Dzieci przebywają  w utrwalony sposób i jednocześnie krótkie, ale co jakiś czas kontakty 
rodzicielskie powodują, że sądy nie pozbawiają władzy rodzicielskiej rodziców i dzieci nie 
mają szansy, ani w tą stronę ani w tą stronę być skierowane, czyli nie wracają, a jednocześnie 
nie mogą iść do adopcji. Bardzo długotrwające te procesy pozbawienia władzy rodzicielskiej 
powodują, że dzieci osiągają już taki wiek, że nie ma chętnych do ich adopcji.  Doszliśmy do 
takiej paradoksalnej sytuacji, że po raz pierwszy w tym roku, w ubiegłym roku, było więcej 
dzieci do adopcji ani jeżeli chętnych do ich adopcji. To po raz pierwszy od wielu lat  tendencja 



się odwróciła, bo zawsze było wielu chętnych oczekujących, a mało dzieci. Natomiast na dzień 
dzisiejszy jest odwrotna sytuacja.  
Przewodnicząca Komisji – powiedziała, że z tego wynika, że coraz mniej jest osób, które 
pragnie posiadać dziecko, więcej  jest jednak tych, którzy nie chcą mieć dzieci.  W związku 
z tym taka sytuacja. Pani Przewodnicząca zapytała,  czy pani dyrektor jest usatysfakcjonowana 
z tej  pracy, czy ten system pieczy zastępczej spełnia swoją rolę, i czy dużo jest pozytywnych 
osiągnięć, czyli sukcesów, czy więcej jest tych porażek w tych zadaniach? 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku  - odpowiedziała, że   
sen bez wątpienia  z oczu spędza brak miejsc, bo rzeczywiście stajemy przed faktem 
dokonanym, gdzie jest to umieszczone dziecko i nie mamy co z tym dzieckiem zrobić. Pół 
biedy, jeśli ono jest niemowlęciem w szpitalu, to ono jest tam bezpieczne. Szukamy 
i koncentrujemy się na znalezieniu miejsca. Jeszcze niemowlaki chętnie są  zaopiekowane 
przez rodziny z terenu całej Polski. Nie możemy mówić  tylko i wyłącznie o porażkach, bo to 
wsparcie, które kierujemy i dajemy możliwość naprawdę procentuje w fajnie realizujących się 
rodzinach i zabezpieczonej opiece. Dobrze dla dzieci, które funkcjonują w tych rodzinach.  
Niestety tylko część chce się kształcić, ale musimy wziąć potencjał intelektualny społeczny, 
zarówno rodziny, biologiczny i też tej rodziny zastępczej, bo bywa różnie. Nie zawsze 
wykształcenie jest ważnym dla tych środowisk osiągnięciem, czy potrzebą do osiągnięcia. 
Powiedziałabym pół na pół, bo mamy taką komfortową sytuację, że dzięki państwa 
przychylności, praktycznie możemy szerokim spektrum wsparcia obejmować rodziny 
zastępcze. Realizujemy bez jednego świadczenia, wszystkie świadczenia obligatoryjne to 
musimy, ale oczywiście fakultatywne, tak? Czyli wspieramy tak, jak możemy finansowo i nie 
ma takiego problemu, że jeżeli coś się złego dzieje, jest do wyjątkowa sytuacja, czy losowa, 
czy jakieś tam zdarzenia, które mają wpływ na wychowanie dzieci, możemy wesprzeć 
wszystkie rodziny do nas się zgłaszające i pomóc. Zarówno w wymianie pieca, w zakupie pralki 
i tego typu różnych podstawowych rzeczach,  po specjalne aparaty słuchowe, czy też 
ortodontyczne. Rehabilitacje dodatkową, jeśli trzeba, więc tutaj naprawdę fajne rzeczy możemy 
dzięki temu robić.  Robimy też o podstawowej pracy, czyli wypłacaniu świadczeń, 
kontrolowaniu, mimo wszystko prawidłowości. Możemy organizować też uroczystości 
imprezy dla dzieci, rodziców, z rodzin zastępczych, placówek, opiekuńczo – wychowawczych 
które się  tak utrwaliły, jeśli chodzi o kalendarium powiatowe i powiatowy dzień dziecka 
połączony z powiatowym dniem rodzicielstwa zastępczego.  Też wigilia i spotkanie świąteczne 
dla wychowanków, rodziny i placówek opiekuńczo - wychowawczych. Tak naprawdę 
w projekt  „Rodzina w Centrum”,  bo to jest projekt realizowany w całym województwie przy 
współpracy wszystkich PCPR-ów, wszystkich miast na prawach powiatów i regionalnego 
środka polityki społecznej, który pozwala nam rozszerzyć działania.  Zwiększyć jeszcze 
z spectrum działań przez terapie, super wizje rodzin zastępczych, czyli to co możemy dać 
i możemy wesprzeć i promocję rodzicielstwa zastępczego to dodajemy, także to są 
satysfakcjonujące działania. Na pewno przynoszą dużo zadowolenia z naszej pracy. Powiem 
tak, jeśli chodzi o usamodzielnienia, bo to jest proces, który my towarzyszymy też wychowanką 
oprócz opiekunów, usamodzielnienia rodzin zastępczych czy placówkach, czy opiekunów 
placówek  opiekuńczo - wychowawczych, musimy jednak stwierdzić, że skuteczniejsze są 
usamodzielnienia z rodzin zastępczych. Tam dzieci chyba czerpią jednak indywidualne wzorce 
indywidualnego kontaktu z rodziną i czerpią siłą rzeczy, nawet nieświadomie pewne powielają 
wzorce rodziców zastępczych, tam częściej kończą swoją edukację, tam mają większe 
wsparcie, jeśli chodzi o dalsze zamieszkanie czy pomoc w pozyskaniu, czy w wynajęciu 
mieszkania, no tak jak każdy z rodzin, jednych stać na pomóc w  wynajęciu, inni mogą  tylko 
udzielić wsparcia psychicznego i organizacyjno - administracyjnego, inni zabezpieczają dzieci 
poprzez  przekazanie majątku jakiego,  więc tutaj te działania są skuteczniejsze, chociaż 
obserwuje, że ten proces zaczyna już trochę gorzej wyglądać. Nie wiem,  czym jest 



spowodowany, natomiast prędzej do rodziców biologicznych powracają dzieci z placówek 
opiekuńczo – wychowawczych.  Niejednokrotnie  deklarują, że pozostają, bo mają taką 
możliwość pozostania po 18 roku życia w placówce, bez żadnych obciążeń. Komfortowo 
funkcjonują, pozostają na kontrakcie mają troszeczkę inne przywileje niż dzieci, bo już ta 
pełnoletniość  pozwala im na większą swobodę funkcjonowania.  Bardzo krótko w tych 
placówkach pozostają. Mają możliwość,  jeżeli pod warunkiem, że się uczą do 25 roku życia. 
Z placówek naszych wszystkich mamy jedną studentkę.  
Radny Roman Tomaszewski – parę lat temu, kiedy opieka dla dzieci, skutkowała jakimiś tam 
większymi dodatkami, pojawił się taki proces, że niektórzy rodzice, doszli do wniosku, że sami 
będą wychowywać dzieci. Czy ten proces się zatrzymał, czy on się odwrócił, czy zdarza się, że 
już się zmęczyli i te finanse nie wystarczają i z powrotem te dzieci wróciły do takich czy innych 
ośrodków? 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku  - powiedziała, że tak na 
szczęście, to było tylko pobożne życzenie rodziców. W procesie w przypadku ograniczenia, 
czy pozbawienia władzy rodzicielskiej, naprawdę rodzice biologiczni muszą wykazać się 
dużymi działaniami na rzecz poprawy swojego stanu funkcjonowania, zarówno pod kątem 
leczenia uzależnień, poprawy funkcjonowania w środowisku, podjęcia zatrudnienia, żeby sąd 
przywrócił im władzę rodzicielską i pozwolił dziecku wrócić do dom.  Były  sytuacje, gdzie 
rzeczywiście rodzice chcieli i pracowali nad sobą, żeby dzieci powróciły do domu. Niestety już 
w  dwóch czy trzech przypadkach mamy ponowne umieszczenia. Ale to są trzy przypadki. Co 
prawda tych powrotów do rodziców biologicznych, też dużo więcej nie było.  To nie taka prosta 
jest sprawa. To są dzieci, które powtórnie  wracają,  są powtórnie  doświadczone i skrzywdzone 
przez najbliższych. Także praca z nimi jest niezwykle trudna, ale tych powrotów na szczęście 
nie ma. Powiem tak, dzieciom niejednokrotnie zdarzały nam się dwie takie sytuacje, że dzieci 
wymyśliły sobie sytuacje występowania przemocy i prześladowania przez rodziców 
zastępczych i trafiły do placówki, nie zdając sobie sprawy, jak długo będą w tej placówce 
musiały być, żeby powrócić do tego środowiska z powrotem. To są z uwagi na przewlekłość 
pracy sądów. Po pierwsze myślę, że też i  rozwagę i konieczność z badania przez sąd sytuacji, 
czy rzeczywiście potwierdzają te podejrzenia czy nie.  Myślę, że też ta praca sądu nasza jest 
długa.  Także dzieciaki bardzo późno  miały możliwość powrotu, nie wszystkie zresztą. Nie 
wszyscy chcieli już powrotu takiego dziecka do środowiska niestety. 
Przewodnicząca Komisji – zapytała członków komisji, czy mają jakieś pytania lub uwagi do 
przedstawionego  sprawozdania? Nie było żadnych pytań i uwag. Wobec braku pytań i uwag,  
Przewodnicząca Komisji zapytała członków komisji, kto jest za przyjęciem sprawozdania  
z działalności  i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
w 2022 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej i przeprowadziła 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za - 5 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że      
Komisja przyjęła sprawozdanie z działalności  i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie we Włocławku w 2022 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy 
zastępczej.  
Sprawozdanie z działalności  i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku w 2022 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

 
 



13. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2022 powiatu włocławskiego.  
 

Przewodnicząca Komisji – poinformowała, że wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych członkowie komisji otrzymali materiał dotyczący  oceny 
zasobów pomocy społecznej za rok 2022 powiatu włocławskiego, z którym było można się 
zapoznać.  
Przewodnicząca Komisji – zapytała członków komisji, czy mają jakieś pytania lub uwagi do 
przedstawionego materiału? Nie było żadnych pytań i uwag. Wobec braku pytań i uwag,  
Przewodnicząca Komisji zapytała członków komisji, kto jest za przyjęciem oceny zasobów 
pomocy społecznej za rok 2022 powiatu włocławskiego i przeprowadziła procedurę 
głosowania.  
Wyniki głosowania: 
 Za - 5 
 Przeciw-0 
 Wstrzymało się-0 
 Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że     
Komisja przyjęła ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2022 powiatu włocławskiego.  
Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2022 powiatu włocławskiego stanowi załącznik 
nr 12 do niniejszego sprawozdania.  
 
14. Sprawy różne. 
 
Przewodnicząca  Komisji - zapytała, czy ktoś z członków komisji chciałby zabrać głos 
w tym punkcie? Nie było żadnych głosów. 
 
15. Zamknięcie obrad Komisji. 
Po zrealizowaniu porządku obrad  Przewodnicząca  Komisji Zdrowia i  Spraw Społecznych w  dniu  
9  maja  2023  roku  o godzinie 13:30  dokonała  zamknięcia obrad Komisji.  
 
 
        Przewodnicząca Komisji  
                Zdrowia i Spraw Społecznych 
 
                       Ewa Kończyńska 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała 
Anita Sudomir - Ozdoba……………………… 

 
 
 
 
 
 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


